
Memorandum          Bij18-573 

 

Aan:  het Presidium 

Van:  Alexander Meijer 

Datum: 17 september 2018 

Betr.:  Aanbieding raadsbegroting voor technische afstemming 

Bijlage: een 

Voorstel  

Het college stelt voor om in te stemmen met aanpassing van de planning voor de technische 

afstemming van de begroting zodanig dat dit proces start op 26 september as. (i.p.v. 19 sept.) Bij 

deze aanpassing blijft de termijn voor de raad voor het stellen van vragen (in totaal 3 weken) in tact 

en wordt de termijn voor de beantwoording voor het college bekort met 1 week (van 2 naar 1 week). 

De raad ontvangt op 26-9 een pdf-versie van de begroting. Uitgangspunt daarbij is dat het met deze 

versie mogelijk is om digitaal aantekeningen te maken. 

Aanleiding  

De afgelopen weken is druk gewerkt aan het opstellen van de raadsbegroting 2019. Alle activiteiten 

waren erop gericht om volgens planning op tijd klaar te zijn, zodat op 19 sept. as. kon worden gestart 

met de technische afstemming van de begroting. Hoewel in de planning met afwezigheid tijdens de 

vakantieperiode rekening is gehouden en we ons inmiddels in de finale afronding van de begroting 

bevinden, voorzien we toch nog een week extra nodig te hebben om de fine-tuning van begroting uit 

te voeren (o.a. zijn enkele paragrafen van de begroting nog niet gereed) en de (technische) omzetting 

van de Lias-versie naar een pdf-versie (die in tegenstelling tot pdf-versies van eerdere stukken nu wel 

een ordentelijke lay-out en inhoudsopgave bevat).  

Achtergrond 

Op het moment dat vorige week duidelijk werd dat 19 sept. als startdatum voor de technische 

afstemming van de begroting niet haalbaar was, hebben we bezien hoe de raad in de vorm van een 

tussenoplossing toch overeenkomstig de oorspronkelijke planning (op 19-9) de informatie uit de 

begroting beschikbaar te stellen. Hierbij kwam de mogelijkheid in beeld van een ebbased -versie 

van de begroting. Deze versie zou dan met de status ork i  progress  in een besloten gedeelte van 

internet worden geplaatst. Een week later (op 26-9) zou de integrale versie van de begroting in pdf-

format  beschikbaar worden gesteld.  

Dit voorstel is afgestemd met mw. Valent (zie bijgevoegd verslag van het telefoongesprek, bijlage 1). 

Naast de verschillende kanttekeningen van mw. Valent blijkt inmiddels dat onze leverancier (Lias) de 

ebbased -versie niet op korte termijn kan opleveren. Het vorenstaande heeft uiteindelijk tot dit 

voorstel geleid.  

 

Reactie op kanttekeningen mw. Valent 

Met in het achterhoofd de wensen vanuit de raad over o.a. de toegankelijkheid van de begroting, is 

in 2016 overleg geweest tussen de voormalig portefeuillehouder Financiën en Inge Harmsen om te 

bezien op welke wijze hieraan tegemoet kon worden gekomen. Dit heeft in 2017 geresulteerd in de 

implementatie van een workflowpakket om de totstandkoming van de stukken voor de budgetcyclus 

intern te stroomlijnen. Het maakt gelijktijdig werken in documenten mogelijk, verwerkt cijfermatige 

aanpassingen direct in betrokken tabellen etc, kortom het ondersteunt de verbetering van het 



maakproces van de documenten. Gekozen is voor een pakket dat steeds meer gemeenten voor dit 

proces gebruiken. Voor het interne proces heeft het zijn waarde inmiddels bewezen. Daarbij hebben 

we ons er ambtelijk geen rekenschap van gegeven dat de raad voor haar voorbereidende werk een 

versie van de concept begroting prefereert, anders dan een online te raadplegen versie. Die online 

versie is gekoppeld aan het pakket. We zijn er impliciet vanuit gegaan dat het gemakkelijk zou zijn om 

vanuit het pakket een andere versie (pdf) te genereren. Achteraf bezien had, nu blijkt dat deze 

oplossingsrichting ook implicaties heeft voor de werkwijze van de raad, het beter geweest om de 

raad bij deze oplossing te betrekken.   

In het proces naar de huidige begroting is er daarom uitdrukkelijk op aangestuurd om de begroting 

naast online ook in een te bewerken vorm aan te bieden. Dit is mogelijk maar vraagt in de planning 

iets meer dan in eerste instantie verwacht. Uiteraard is dat geen probleem mits de raad akkoord gaat 

met aanpassing van de termijn.   

Wij doen er alles aan om bij een volgend document dit probleem te ondervangen. Dit vraagt om een 

aanpassing in het interne werkproces.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

          Bijlage 1 

Verslag telefoongesprek mw. Valent – dhr. Roepers op 13-9-2018 

Afgelopen donderdag heb ik een telefoongesprek gehad met de tijdelijke vervanger van Inge 

Harmsen, Ruud Roepers, over de vorm van de documenten voor de begrotingscyclus. Dit omdat 

meerdere keren in het presidium aangegeven is dat de raad een document wil waarop digitaal 

aantekeningen gemaakt kunnen worden (voor degenen die volledig digitaal werken), die geprint kan 

worden (voor degenen die deze documenten op papier willen) en die gearchiveerd kan worden. Een 

HTML- ersie ebpagi a s  oldoet hier iet aa . Dit is al eerdere begroti ge / oorjaars ota s 
door het presidium aangegeven, meerdere keren zijn hiervoor excuses gemaakt waarna de volgende 

keer weer door de raadsleden om een pdf gevraagd moest worden omdat weer alleen een HTML-

versie geleverd werd. Een pdf is op zich niet het doel maar is vooralsnog de vorm die voldoet aan de 

eerder genoemde eisen. De pdf werd dan haastig in elkaar gezet en had geen verzorgde lay out. 

Op de vraag wie er om de HTML-versie gevraagd heeft en welk doel hiermee beoogd wordt heb ik 

nog geen antwoord gekregen. Wel werd duidelijk dat er wederom een HTML-versie komt. Die zou 

een week eerder beschikbaar komen dan de pdf. Zelf vind ik dat vervelend want als ik dan die HTML-

versie doorlees dan kan ik mijn gedachten, vragen, opmerkingen niet kwijt. Dat kan pas op de pdf die 

een week later komt. Mij werd toen gevraagd of het dan beter zou zijn als de HTML-versie een week 

later zou komen. Ik heb aangegeven dat ik dat niet voor jullie kon beslissen, dat het mij beter leek dat 

de documenten beschikbaar gesteld worden als ze er zijn, dan kan iedereen zelf beslissen wanneer 

wat te lezen. 

In het gesprek heb ik ook gezegd dat ik het storend vind dat ergens in het verleden besloten is over 

te gaan op de HTML-versie zonder de raad te raadplegen. Het gaat immers om de raadsbegroting, 

om onze begroting. Hoe kan het dan zijn dat er zulke grote veranderingen worden doorgevoerd 

zonder de raad er bij te betrekken? Ook hierop heb ik nog geen antwoord gekregen. 

 

Annette Valent 


